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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 1 

Fastställande av dagordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer dagordningen med ändringen att 
följande ärenden utgår:  

- Ärende 13 – Svar på motion från Peter Bäcklund (S) om gratis 
mensskydd i Tjörns skolor   

- Ärende 14 – Svar på motion från Peter Bäcklund (S) 
angåenderenovering och ny-/tillbyggnad av Bleketskolan samt 
att utreda effekter av uteblivna skolnav    

- Ärende 23 - Svar på interpellation från Emma Lennholm (S) 
ställd till kommunstyrelsens ordförande Martin Johansen (L) om 
uppföljning av suicidprevention i form av hoppskydd på 
Tjörnbron   
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 2 

Val av ombud vid bolagsstämma i Tjörns kommunala 
förvaltnings AB 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 
 
1. Kommunfullmäktiges ordförande Robert Mattsson (C) 
befullmäktigas att företräda Tjörns kommun som ägare vid 
bolagsstämmor i Tjörns Kommunala Förvaltnings AB. 
 
2. Vid förhinder ersätts Robert Mattsson (C) av 1:e vice ordförande Gun 
Alexandersson Malm (L) i första hand och av 2:e vice ordförande 
Rosalie Sanyang (S) i andra hand. 
 
3. Skriftlig fullmakt för Robert Mattsson (C) undertecknas av Gun 
Alexandersson Malm (L) och Rosalie Sanyang (S) två i förening. 
Fullmakt för Gun Alexandersson Malm (L) respektive Rosalie Sanyang 
(S) undertecknas i förekommande fall av Robert Mattsson (C). 
 
Sammanfattning  
Bolagsstämman är det högsta beslutande organet i ett aktiebolag. 
Ordinarie bolagsstämma hålls normalt en gång per år och 
därutöver kan extra bolagsstämma förekomma. Beslutanderätten 
vid stämman utövas av aktieägaren. Tjörns Kommunala 
Förvaltnings AB ägs av Tjörns kommun. Ärendet avser vem som 
ska företräda kommunen vid bolagets ordinarie stämma och vid 
extra bolagsstämma i förekommande fall under 2024. 

Förslag till beslut på sammanträdet  
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska välja 
kommunfullmäktiges presidium till ombud. 

Beslutet skickas till  
Tjörns Kommunala Förvaltnings AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 3 

Val av ombud vid bolagsstämma i SOLTAK AB 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att  

1. Kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande Gun Alexandersson 
Malm (L) befullmäktigas att företräda Tjörns kommun som ägare 
vid bolagsstämmor i SOLTAK AB.  

2. Vid förhinder ersätts Gun Alexandersson Malm (L) av 
fullmäktigeledamot Rikard Larsson (S).  

3. Skriftlig fullmakt för Gun Alexandersson Malm (L) 
undertecknas av Rikard Larsson (S). Fullmakt för Rikard Larsson 
(S) undertecknas i förekommande fall av Gun Alexandersson 
Malm (L).  

Sammanfattning  
Bolagsstämman är det högsta beslutande organet i ett aktiebolag. 
Ordinarie bolagsstämma hålls normalt en gång per år och 
därutöver kan extra bolagsstämma förekomma. Beslutanderätten 
vid stämman utövas av aktieägaren. SOLTAK AB ägs av bland 
andra Tjörns kommun. Ärendet avser vem som ska företräda 
kommunen vid bolagets ordinarie stämma och vid extra 
bolagsstämma i förekommande fall.  

Förslag till beslut på sammanträdet  
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska välja 
Gun Alexandersson Malm (L) och Rikard Larsson (S) till ombud i 
fallande ordning 

Beslutet skickas till 
SOLTAK AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 4 

Val av ombud vid bolagsstämma i Renova AB och 
Renova Miljö AB 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 

1. Kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande Gun Alexandersson 
Malm (L) befullmäktigas att företräda Tjörns kommun som ägare 
vid bolagsstämmor i Renova AB och Renova Miljö AB.  

2. Vid förhinder ersätts Gun Alexandersson Malm (L) av 2:e vice 
ordförande Rosalie Sanyang (S).  

3. Skriftlig fullmakt för Gun Alexandersson Malm (L) 
undertecknas av Rosalie Sanyang (S). Fullmakt för Rosalie 
Sanyang (S) undertecknas i förekommande fall av Gun 
Alexandersson Malm (L).  

Sammanfattning  
Bolagsstämman är det högsta beslutande organet i ett aktiebolag. 
Ordinarie bolagsstämma hålls normalt en gång per år och 
därutöver kan extra bolagsstämma förekomma. Beslutanderätten 
vid stämman utövas av aktieägaren. Renova AB och Renova Miljö 
AB ägs av bland andra Tjörns kommun. Ärendet avser vem som 
ska företräda kommunen vid bolagets ordinarie stämma och vid 
extra bolagsstämma i förekommande fall.  

Förslag till beslut på sammanträdet  
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska välja 
Gun Alexandersson Malm (L) och Rosalie Sanyang (S) till ombud i 
fallande ordning.  

Beslutet skickas till 
Renova AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 5 

Val av suppleant till styrelsen för Renova AB och Renova 
Miljö AB 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att välja Robert Mattsson (C) till 
suppleant i styrelsen för Renova AB och Renova Miljö AB. 
 
Sammanfattning 
Tjörns kommun är representerat i styrelserna för de regionala bolagen 
Renova AB och Renova Miljö AB med en suppleant. Under år 2023 har 
Robert Mattsson (C) innehaft detta uppdrag.  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att 
välja Robert Mattsson (C) till suppleant i styrelsen för Renova AB och 
Renova Miljö AB under 2024. 

Beslutet skickas till 
Renova AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 6 

Val av ombud och ersättare till Kommuninvests 
föreningsstämma 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 

1. Välja kommunfullmäktiges ordförande Robert Mattsson (C) till 
ombud till Kommuninvest föreningsstämma.  

2. Vid förhinder ersätts Robert Mattsson (C) av 1:e vice ordförande 
Gun Alexandersson Malm (L) i första hand och av 2:e vice 
ordförande Rosalie Sanyang (S) i andra hand.  

Sammanfattning  
Kommuninvest erbjuder samtliga svenska kommuner och 
landsting effektiv finansförvaltning med fokus på finansiering. 
Man genomför denna uppgift i syfte att skapa förmånliga 
lösningar för medlemmarna, helt utan eget vinstintresse. Alla 
kommuner och landsting är välkomna som medlemmar. 
Grundprincipen är frivillighet både när det gäller medlemskap 
och att nyttja dess tjänster.  

Förslag till beslut på sammanträdet  
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska välja 
kommunfullmäktiges presidium till ombud.  

Beslutet skickas till 
Kommuninvest 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 7 

Val av ombud till årsmöte för Bohuskustens 
vattenvårdsförbund 

2023/346 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 
 
1. Kommunfullmäktiges ordförande Robert Mattsson (C) 
befullmäktigas att företräda Tjörns kommun vid årsmöte för 
Bohuskustens vattenvårdsförbund.  
 
2. Vid förhinder ersätts Robert Mattsson (C) av 1:e vice ordförande Gun 
Alexandersson Malm (L) i första hand och av 2:e vice ordförande 
Rosalie Sanyang (S) i andra hand.  
 
3. Skriftlig fullmakt för Robert Mattsson (C) undertecknas av Gun 
Alexandersson Malm (L) och Rosalie Sanyang (S) två i förening. 
Fullmakt för Gun Alexandersson Malm (L) respektive Rosalie Sanyang 
(S) undertecknas i förekommande fall av Robert Mattsson (C).  
 
Sammanfattning  
Tjörns kommun ska utse ombud till årsmötet för Bohuskustens 
Vattenvårdsförbund.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Gunnemar Olsson (L) föreslår att kommunfullmäktige ska välja 
kommunfullmäktiges presidium till ombud. 
 
Beslutet skickas till 
Bohuskustens vattenvårdsförbund 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 8 

Begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 
Tolkförmedling Väst 

2024/10 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Marieanne Berndtsson (S) 
från uppdraget som ersättare i Tolkförmedling Väst. 
 
Sammanfattning 
Marieanne Berndtsson (S) har begärt att få bli entledigad från 
uppdraget som ersättare i Tolkförmedling Väst. 

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 2024-01-04 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 9 

Val av ersättare i Tolkförmedling Väst 

2024/13 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att välja Tina Baudino (S) till ny ersättare 
i Tolkförmedling Väst.  
 
Sammanfattning 
Marieanne Berndtsson (S) har begärt att få bli entledigad från 
uppdraget som ersättare i Tolkförmedling Väst. Kommunfullmäktige 
ska därför välja en ny ersättare till Tolkförmedling Väst. 

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 2024-01-04 
 
Förslag till beslut vid sammanträdet 
Anette Johannessen (S) föreslår att kommunfullmäktige ska välja Tina 
Baudino (S) till ny ersättare i Tolkförmedling Väst. 

Beslutet skickas till 
Tolkförmedling Väst 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 10 

Svar på motion från Tanja Siladji Dahne (MP) om att 
främja hållbarhet bland lokala företag 

2023/283 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Avslå motionens förslag att anpassa avgifter med så kallade gröna 
subventioner för lokala företag som gör en grön omställning. 

2. Anse motionen besvarad i den del som avser kompetensstöd 
till företag, med hänvisning till tjänsteutlåtande 2023-12-05.  

Sammanfattning 
Miljöpartiet har genom Tanja Siladji Dahne lämnat in en motion 
avseende att främja hållbarhet bland lokala företag, med följande 
förslag:  
- att anpassa avgifter med “gröna subventioner”, för lokala företag 
som gör en grön omställning.  

- att kommunen erbjuder kompetensstöd till företag som vill göra 
en grön omställning. 

Förvaltningen föreslår att motionen avslås avseende delen kring 
gröna subventioner. Vidare föreslås att motionen ska anses som 
besvarad utifrån delen om kompetensutvecklande insatser med 
hänvisning till att detta i stora delar redan genomförs. Nästa år 
planeras dessa dessutom att utökas. 

Tidigare beslut 
Kommunstyrelsen 2024-01-11, § 5 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-13, § 213 
Kommunfullmäktige 2023-10-19, § 161 

Samverkan 
Tjänsteutlåtandet är framtaget av näringslivsstrateg och 
hållbarhetsstrateg i samverkan. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-12-05 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Motion från Tanja Siladji Dahne (MP) om att främja hållbarhet 
bland lokala företag. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Martin Johansen (L) föreslår att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet 
med arbetsutskottets förslag.  

Beslutet skickas till 
Avdelningen för hållbarhet och förebyggande arbete 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 11 

Justering av avgift för kommunal primärvård, 
trygghetslarm och matlådor 

2023/323 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att  

1. Fastställa avgift för kommunal primärvård till 334 
kr/månad. 

2. Fastställa avgift för trygghetslarm till 286 kr/månad.  

3. Fastställa avgift för matlådor till 75 kr.  

4. Avgiften för kommunal primärvård i punkten 1 ska från och 
med 2025 årligen justeras så att månadsavgiften motsvarar 7 
procent av gällande prisbasbelopp/12.  
 

5. Avgiften för trygghetslarm i punkten 2 ska från och med 2025 
årligen justeras så att månadsavgiften motsvarar 6 procent av 
gällande prisbasbelopp/12.  
 

6. Avgiften för matlådor i punkten 3 ska från och med 2025 
årligen justeras med hänsyn till förändringar i 
konsumentprisindex (indextal okt).  

Sammanfattning 
Vissa avgifter inom socialförvaltningens område har varit 
oförändrade under en lång tid. Detta har lett till att avgifterna inte 
följt den allmänna prisutveckling som skett de senaste åren.   

Socialförvaltningen har med anledning av detta tagit fram förslag 
på nya avgiftsnivåer för kommunal primärvård, trygghetslarm 
och matlådor. 

Det ankommer på kommunfullmäktige att besluta om avgifterna.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Tidigare beslut 
Kommunstyrelsen 2024-01-11, § 6 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-14, § 214  
Socialnämnden 2023-11-28, § 208 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-12-05 
Avgiftshandbok, bilaga 1 
Socialförvaltningens tjänsteutlåtande, bilaga 2 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Anette Johannessen (S), Tanja Siladji Dahne (MP) och Björn Möller (KD) 
föreslår att kommunfullmäktige ska avslå förslaget. 

Yvonne Andersson (M), Gert Kjellberg (TP) och Martin Johansen (L) 
föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag.    

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och Yvonne Anderssons (M) 
med fleras förslag väljs. 

Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
beslutsgång: 

Ja-röst för Yvonne Anderssons (M) med fleras förslag. 

Nej- röst för Anette Johannessens (S) med fleras förslag. 

Omröstningsresultat 
22 Ja-röster, (se omröstningsprotokoll). 

17 Nej-röster, (se omröstningsprotokoll). 

1 Avstår-röst (se omröstningsprotokoll) 

Yvonne Anderssons (M) med fleras förslag väljs 

Skriftlig reservation 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Kristdemokraterna reserverar sig 
enligt citat: 

”Att i dessa svåra ekonomiska tider lägga ytterligare kostnader på de 
redan hårt utsatta hushållen är inte att värna om våra medborgare. Vi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

anser att man återigen visar brister i den så viktiga, ekonomiska goda 
hushållningen, när man föreslår så massiva höjningar som: 

-att höja avgiften för kommunalprimärvård med 34%. 

-att höja avgiften på trygghetslarm med 43% 

-att höja matlådor från Tjörns Måltids AB med 27% 

Vi anser att man systematiskt måste se över avgifter och hålla en trygg 
och kontinuerlig höjning i de fall där det krävs, så att medborgarna kan 
följa sina privata kostnader och inte drabbas av skyhöga oförberedda 
kostnader.” 

Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 12 

Styrdokument för civil beredskap 2024-2026 

2023/337 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta styrdokument för civil 
beredskap 2024-2026. 

Sammanfattning 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har undertecknat en 
överenskommelse om kommunernas krisberedskap (Förlängd och 
justerad överenskommelse för kommunernas krisberedskap 2023) 
I enlighet med överenskommelserna har Tjörns kommun 
upprättat Styrdokument för civil beredskap 2024 – 2026. 
Styrdokumentet anger kommunens övergripande mål och 
inriktning för arbetet med både krisberedskap och civilt försvar 
under mandatperioden. Styrdokument innehåller följande delar:  

• Övergripande mål och inriktning för arbetet med krisberedskap och 
civilt försvar under mandatperioden.  

• Övergripande styrning av arbetet med krisberedskap och civilt 
försvar i kommunala förvaltningar, bolag och kommunalförbund. 

• Kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys.  
• Kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska 

områdesansvar.  
• Planeringen avseende civil beredskap som kommunen ska ta fram 

eller uppdatera under mandatperioden. 

Tidigare beslut 
Kommunstyrelsen 2024-01-11, § 7 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-14, § 215 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-12-06 
Styrdokument för civil beredskap 2024-2026 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Bo Bertelsen (M) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Beslutet skickas till 
Avdelningen för hållbarhet och förebyggande arbete 
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§ 13 

Upphävande av riktlinjer för alkoholservering 

2023/329 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att upphäva riktlinjer för 
alkoholservering, enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 
Äldre riktlinjer för alkoholservering är inte längre ändamålsenliga 
och behöver upphävas. De är beslutade av kommunfullmäktige 
2013-06-17. Socialnämnden beslutade 2023-11-28 om nya riktlinjer 
som ska gälla från och 2024-01-01 eller från och med då 
kommunfullmäktige beslutar att upphäva de gamla. 
Socialnämnden är enligt reglementet rätt nivå för att besluta om 
riktlinjer för alkoholservering.  

Tidigare beslut 
Kommunstyrelsen 2024-01-11, § 8 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-12-14, § 216 
Socialnämnden 2023-11-28, § 211 
Kommunfullmäktige 2013-06-17, § 139 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-11-28 
Tjörns kommuns riktlinjer för alkoholservering från 2013-06-17 
Tjänsteutlåtande socialnämnden 
Tjörns kommuns riktlinjer för alkoholservering från 2023-11-28 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Bo Bertelsen (M) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet skickas till 
Socialnämnden 
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§ 14 

Fråga från Tanja Siladji Dahne (MP) ställd till 
kommunstyrelsens ordförande Martin Johansen (L) om 
klimat- och energistrategi 

2023/350 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att: 
 
1. Frågan har inkommit. 

 
2. Frågan är besvarad vid dagens sammanträde. 
 
Sammanfattning 
Tanja Siladji Dahne (MP) har lämnat in en fråga ställd till 
kommunstyrelsens ordförande Martin Johansen (L) om klimat- och 
energistrategi, enligt följande: 

”Många av oss ledamöter har fått mail ang. cykelvägar och minskat 
bilberoende på Tjörn. Vilket föranledde denna fråga: Under 2022, till 
stor del tack vare Miljöpartiet, tog Tjörns kommun fram en 
koldioxidbudget. En global koldioxidbudget talar om hur mycket 
koldioxidutsläppen måste minska för att världen ska nå målen i 
Parisavtalet. Tjörns kommuns koldioxidbudget visar i vilken takt vi på 
Tjörn behöver minska våra utsläpp för att bidra till att Parisavtalet ska 
uppnås. I samband med att man fattade beslut om koldioxidbudget, 
beslutade man också att ta fram och anta en klimat- och energistrategi. 
Klimat- och energistrategin kommer att utgå ifrån det underlag som 
koldioxidbudgeten utgör och i stora drag peka ut riktningen för 
kommunens kommande klimatarbete, kan vi läsa på vår hemsida. Min 
fråga är således: hur långt har vi kommit och när kan vi förvänta oss att 
denna klimat- och energistrategi är klar?” 

Martin Johansen (L) svarar enligt följande:  

”Ett förslag till klimat- och energistrategi är för närvarande ute på 
remiss och kommer preliminärt att behandlas i kommunfullmäktige 16 
maj 2024.” 
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Beslutsunderlag 
Fråga 2023-12-11 
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§ 15 

Fråga från Göran R Hermansson (S) till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Bengt-Arne 
Andersson (M) angående mätningar av PFAS i det 
kommunala vattnet på Tjörn 

2024/16 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att: 
 
1. Frågan har inkommit. 

 
2. Frågan är besvarad vid dagens sammanträde. 
 
Sammanfattning 
Göran R Hermansson (S) har lämnat in en fråga ställd till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Bengt-Arne Andersson (M) 
angående mätningar av PFAS i det kommunala vattnet på Tjörn, enligt 
följande: 

”Vi läser och hör i tv och tidningar om hur många kommuner nu har 
uppmärksammats på riskerna med PFAS ämnen i mark och vatten och 
nu fått göra stora insatser för att få ned halterna av PFAB i 
dricksvattnet. Vi har även sett de allvarliga konsekvenser det fått när 
inte kommuner agerat i frågan. 

Mina frågor: 1. Har vi gjort mätningar angående PFAS i det kommunala 
vattnet på Tjörn och på det vatten vi importerar från grannkommuner? 

2. Har vi gjort mätningar, hur ser resultatet ut? / Har vi inte gjort 
mätningar när kommer en sådan mätning att genomföras?” 

Bengt-Arne Andersson (M) svarar enligt följande:  

”1. Svar: Vår senaste provtagning och analys gällande PFAS i vårt 
vatten genomfördes den 10 oktober 2023. Mätresultatet visar högst 
normala värden. T.ex: 4 PFAS ligger på 2,4 och där max värdet är 4 ng/l. 
11PFAS,21PFAS och 22 PFAS låg på 4,1 där max värdet är 100ng/l. Se 
vidare bifogad SGS provtagnings rapport Nr 23432150. 
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2. Svar: Analyser från Kungälv ligger leveransen väl inom godkända 
värden. Förutom Vattenverket i Marstrand vilket är i högst osannolikt 
att de skulle beröra oss. Se bifogad rapport från Kungälv. 

Analysvärden gällande vatten från Stenungsund (vilken är vår 
huvudleverantör) ligger väl inom gällande gränsvärden, provtagningar 
är genomförda under åren 2021-2023. Se bifogade rapporter från 
Stenungsund.” 

Beslutsunderlag 
Fråga 2024-01-15 
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§ 16 

Fråga från Ludwig Andréasson (S) ställd till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Gunnemar Olsson (L) 
avseende uttalande om flytt av årskurs 6 till Bleketskolan 

2024/19 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att: 
 
1. Frågan har inkommit. 

 
2. Frågan är besvarad vid dagens sammanträde. 
 
Sammanfattning 
Ludwig Andréasson (S) har lämnat in en fråga ställd till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Gunnemar Olsson (L) avseende 
uttalande om flytt av årskurs 6 till Bleketskolan, enligt följande: 

”Vem tycker vad? 
På sociala medier och i pressen går det att läsa att barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Gunnemar Olsson, anser att årskurs 
6 på Rönnängs skola och Skärhamns skola bör flyttas tillbaka till 
Bleketskolan. Skolfrågor är frågor som är viktiga för många 
kommuninvånare, och det är av stor vikt att de hanteras på ett seriöst 
sätt. Det är också viktigt att politiken är tydlig med vad man vill i olika 
frågor.  

Därför blir min fråga till barn- och utbildningsnämndens ordförande 
om hans uttalande om en flytt av årskurs 6 till Bleketskolan är ett 
uttryck för en personlig ståndpunkt, eller det liberala partiets, eller den 
samlade majoritetens (M, L, C, (-), TP, SD)?” 

Gunnemar Olsson (L) svarar enligt följande:  

”Jag kan enkelt förstå att Ludwig Andréasson som nybliven högste 
företrädare för Socialdemokraterna i kommunen, utifrån sin 
kollektivistiska ideologi finner det högst relevant att ställa frågan om 
vems åsikt jag ger uttryck för. Svaret är kort och gott min egen. I det 
parti jag är medlem är det inte bara tillåtet utan rent av önskvärt att 
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man har åsikter. Det finns ingen garanti att man får exakt det man vill, 
men chansen ökar avsevärt om man åtminstone vet vad man vill.  

Utifall bevis för mitt svar önskas ska jag ordagrant citera mitt mejl till 
journalisten på ST-tidningen som skrev artikeln i fråga  
’Jag vill också betona att tankarna om sexorna på Bleket är mina egna. 
Vi har inte diskuterat det i majoritetsgruppen ännu.’  
Anledningen till att vi varken diskuterat frågan i partiet eller i 
majoriteten är att den är helt hypotetisk. Beslut om Bleketombyggnaden 
ligger framför oss och innan det är fattat behöver man ju inte lägga tid 
och energi på att diskutera hur lokalerna ska disponeras. 

Jag håller med Ludwig Andréasson om att skolfrågorna är viktiga och 
tycker att de hanterats synnerligen seriöst av majoriteten de senaste fem 
åren. Jag försöker också verkligen göra mitt bästa med att vara tydlig 
även om det inte alltid uppskattas. Jag har däremot mycket svårt att se 
seriositeten i Ludwig Andréassons partis agerande. Det tycks mig som 
det inte finns någon undre gräns för hur liten en opinionsyttring kan 
vara utan att Socialdemokraterna ser det som lönsamt att följa det 
vindkastet.” 

Beslutsunderlag 
Fråga 2024-01-18 
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§ 17 

Svar på interpellation från Benny Halldin (S) ställd till  
barn- och utbildningsnämndens ordförande Gunnemar 
Olsson (L) om hyresavtal Kroksdalshallen 

2023/309 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att interpellationen är 
besvarad vid dagens sammanträde. 

Sammanfattning 
Benny Halldin (S) har lämnat in en interpellation ställd till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Gunnemar Olsson (L) om hyresavtal 
Krokstadshallen enligt följande:  
 
”Bakgrund: Den 14 september slöts ett hyresavtal mellan Tjörns 
kommun, Barn- och utbildningsförvaltningen och 
Kroksdalhallensidrott AB ett hyresavtal om att hyra: Multihallen och 
Omklädningsrum för perioden 2023-08-15 till 2024-06-15 samt Kontor 
och Förråd för perioden 2023-08-15 till 2024-08-15. Hyran är 59 000 
kronor per månad ex. moms. 
Mina frågor blir då med beskriven bakgrund följande: 
1. Varför har detta hyresavtal upprättats? 
2. Vilka kontakter togs med Tjörns Bostads AB innan Barn- och 
utbildningsförvaltningen beslöt att hyra Kroksdalshallen? 
3. Varför har man upprätta ett avtal för en redan passerad tid? 
4. Vilka andra alternativ har Barn- och utbildningsförvaltningen 
undersökt innan detta avtal slöts?  
5. Hur mycket är Tjörns kommunkoncerns merkostnader för de dåliga 
lokalerna i Skärhamnsskolan (inhyrning av baracker m.m.) under 
2023?” 

Gunnemar Olsson (L) svarar enligt följande:  

”Beslutet att flytta Skärhamns skolas gymnastikundervisning är fattat 
av Barn och utbildningsförvaltningen så här följer förvaltningens svar 
på frågorna.  
1. Efter att WSP Byggnadsfysik utfört undersökningar med 
friläggningar av ytterväggar och observationer av konstruktioner, 
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fuktmätningar och mikrobiologisk analys av provtaget 
konstruktionsmaterial, konstaterades följande gällande lågstadie- och 
gymnastikbyggnaden: Tydligt förhöjda fuktnivåer i 3 av 4 undersökta 
ytterväggar i synnerhet väggar orienterade åt väster. Tydliga tecken på 
fuktskador i ytterväggar med mikrobiell påväxt – mögel med högsta 
frekvensen riklig, på konstruktionsmaterial i 4 av 4 stickprovsmässigt 
utförda provtagningar vid friläggningar.  

Ovanstående observationer med brister och fuktskador kan enligt 
protokoll av utförd undersökning utgöra en ökad risk för upplevd 
försämrad innemiljö för brukarna av lokalerna. Personalens långvariga 
oro för såväl den egna hälsan som för elevernas, var tvungen att tas på 
allvar och omhändertas. Beslutet att under en period förlägga 
idrottsundervisningen i Kroksdalshallen bör alltså ses mot bakgrund av 
skolans ansträngda situation i övrigt. 

2. Kontakt togs med Tjörns Bostads AB:s VD som menade att det var 
skolans eget beslut att inte nyttja idrottshallen.  

3. Kontakt upprättades med representant för Kroksdalhallensidrott AB 
redan i juni 2023 för att undersöka förutsättningarna för eventuellt 
nyttjande av hallen under hösten.  Nyttjandet inleddes redan vid 
skolstart även om avtalet, av praktiska orsaker, inte undertecknades 
förrän senare i augusti.  

4. Förutsättningarna för att bedriva idrottsundervisning i Röahallen 
undersöktes, men förkastades ganska omgående då det skulle få 
alldeles för stor påverkan på en redan hårt ansträngd organisation. Det 
skulle samtidigt innebära ökade kostnader för att bussa eleverna fram 
och tillbaka, påverkan på schema/ ändrade ramtider och även 
måltidsituationen.  

5. Barn och utbildningsförvaltningen har ingen uppgift om 
kommunkoncernens merkostnader.” 

Tidigare beslut 
Kommunfullmäktige 2023-11-16, § 191 

Beslutsunderlag 
Svar på interpellation 2023-12-07 
Interpellation 2023-11-16 
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§ 18 

Svar på interpellation från Rikard Larsson (S) ställd till 
Tjörns Hamnars ordförande Bo Bertelsen (M) om 
skrubbervatten i Tjörns hamnar 

2023/328 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att interpellationen är 
besvarad vid dagens sammanträde. 

Sammanfattning 
Rikard Larsson (S) har lämnat in en interpellation ställd till Tjörns 
Hamnars ordförande Bo Bertelsen (M) om skrubbervatten i Tjörns 
hamnar, enligt följande:  

”Skrubbervatten i Tjörns hamnar: Förorenat tvättvatten från fartyg som 
använder så kallade skrubbrar för att rengöra sina avgaser, släpper 
oftast tillbaka detta i havet. Detta utgör ett stort hot mot den marina 
miljön och det marina livet. Det bidrar dessutom till havsförsurning och 
övergödning i havet. 

Det är en teknik som många fartyg installerat för att minska luftutsläpp 
av svavel från bränsleoljan. Vanligast duschas avgaserna med 
havsvatten. Svavel löser sig då i vattnet, men det gör även många andra 
miljöfarliga ämnen och förbränningspartiklar från avgaserna. 
Skrubbervattnet släpps sedan mer eller mindre orenat ut i havet. Detta 
är en teknik som fartyg använder sig av som ett alternativ till att 
använda renare bränsle. 

Flera svenska hamnar har förbjudit denna teknik. 

Mina frågor till Bo Bertelsen är: 

• Finns det förbjud mot användning av skrubbervatten i 
Wallhamn? 

• Om inte, hur tar Hamnbolaget itu med detta miljöproblem? 
• Finns det andra hamnar på Tjörn där fartyg med skrubbrar 

anlöper?” 

Bo Bertelsen (M) svarar enligt följande:  
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”Rikard Larsson har ställt en interpellation till mig om 
”Skrubbervatten” i Tjörns Hamnar AB. Frågorna är tre till antalet och 
svaren nedan sätts i samma ordning. 

• På denna fråga kan jag inte delge något svar, då THAB inte äger en 
enda meter av kajanläggningen inom Vallhamnsområdet som tar emot 
handelsfartyg, och rymmer således inte inom THAB:s rådighet och 
ansvarsområde 

• Med anledning av svaret på första frågan, så faller fråga nummer två. 

• Nej, inte inom de hamnområden där THAB har rådighet och ansvarar 
för.” 

Tidigare beslut 
Kommunfullmäktige 2023-12-14, § 217 

Beslutsunderlag 
Svar på interpellation 2024-01-05 
Interpellation 2023-11-29 
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§ 19 

Anmälan av motion från Ludwig Andréasson (S) om 
utökat stöd för våldsutsatta kvinnor och barn 

2024/20 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och 
remitteras till kommunstyrelsen.  

Sammanfattning 
Ludwig Andréasson (S) har lämnat in en motion om utökat stöd för 
våldsutsatta kvinnor och barn, med följande förslag: 

- bidraget till Kvinnojouren i Stenungsund höjs med 5 kr/invånare  

- bidraget fortsätter att finansieras av socialnämnden 

- det idéburna offentliga partnerskapet med Kvinnojouren i 
Stenungsund förlängs hädanefter med 5 år i stället för 3 

Beslutsunderlag 
Motion 2023-12-14 
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§ 20 

Anmälan av motion från Ludwig Andréasson (S) om fria 
arbetsskor till fler yrkesgrupper 

2024/21 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och 
remitteras till kommunstyrelsen.  

Sammanfattning 
Ludwig Andréasson (S) har lämnat in en motion om fria arbetsskor till 
fler yrkesgrupper, med följande förslag: 

- Tjörns kommun vidgar vilka yrkesgrupper i kommunen som får fria 
arbetsskor så att det även omfattar personal inom LSS, förskola, 
måltidspersonal och lokalvårdare.  

- Tjörns kommun sätter sin logga på arbetsskorna, likt Orust kommun, 
så att ingen förmånsbeskattning behövs.  

- Tjörns kommun erbjuder alla anställda inom de ovan nämnde 
yrkesgrupperna fria arbetsskor vartannat år. 

Beslutsunderlag 
Motion 2023-12-22 
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§ 21 

Granskning av framtidens äldreomsorg 

2023/355 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen. 
 
Sammanfattning 
Tjörns revisorer har givit KPMG i uppdrag att översiktligt granska 
planering och beredskap för framtidens äldreomsorg. Uppdraget ingår i 
revisionsplanen för år 2023. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om socialnämnden säkerställt en ändamålsenlig planering och 
beredskap vad gäller demografi, kompetensförsörjning och 
välfärdsteknik. Samlad bedömning utifrån granskningens syfte är att 
socialnämnden delvis säkerställt detta. Ett antal rekommendationer har 
lämnats.  

Kommunfullmäktige har fått ta del av granskningen för kännedom. 

Beslutsunderlag 
Missiv Granskning framtidens äldreomsorg 
Rapport Granskning framtidens äldreomsorg 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 2024-01-25 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 22 

Granskning av kommunens markberedskap 

2023/356 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen. 
 
Sammanfattning 
KPMG fick under hösten 2023 i uppdrag av Tjörns kommuns 
revisorer att granska kommunens markberedskap. Syftet med 
granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen har en 
tillräcklig framförhållning när det gäller markberedskap.  

Kommunrevisionens sammanfattande bedömning är att 
kommunstyrelsen i allt väsentligt har en tillräcklig 
framförhållning när det gäller markberedskap.  

Kommunfullmäktige har fått ta del av granskningen för kännedom. 

Beslutsunderlag 
TU Kommunstyrelsen 2024-01-05 
Missiv Granskning kommunens markberedskap 
Rapport Granskning kommunens markberedskap 
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Kommunfullmäktige    Närvarolista / omröstningsprotokoll    1 (2) 
Ledamöter 
 

närv tjg         1 
närv ej tjg  x 

§ 11   

 ej närv        –   Ja    Nej  Avst     Ja   Nej  Avst     Ja   Nej  Avst 

1.  Bo Bertelsen (m) 1 1         

2.  Bengt-Arne Andersson (m) 1 1         

3.  Robert Windelstrand (m) 1 1         

4.  Claes Jansson (m) 1 1         

5.  Kristina Nyckelgård (m) 1 1         

6.  Yvonne Andersson (m) 1 1         

     Mikael Appenborg (m) x          

     Rolf Persson  (m) x          

     Magnus Andersson (m) x          

7.  Robert Mattsson (c) 1 1         

8.  George Strömbom (c) 1 1         

     Svante Blidberg (c) -          

     Henry Hermansson (c) x          

9. Gun Alexandersson Malm (l) -          

10. Martin Johansen (l) 1 1         

11. Peter Andersson (l) 1 1         

12. Christina Ericson (l) 1 1         

13. Gunnemar Olsson (l) 1 1         

     Ewa-Lena Svensson  (l) -          

     Mats Johansson  (l) -          

     Benita Nilsson  (l) -          

14. Martina Gullbrandsson (kd) -          

15. Björn Möller (kd) 1      1        

16. Sofia Freij     (kd) 1  1        

17. Magne Hallberg (kd) -          

18. Jörgen Myrberg (kd) 1  1        

     Kerstin Möller  (kd) 1  1        

     Christoffer Lorentsson  (kd) 1  1        

     Marianne Möller  (kd) -          

19. Ludwig Andréasson (s) 1  1        

20. Anette Johannessen (s) 1  1        

21. Rikard Larsson (s) 1  1        

22. Emma Lennholm (s) -          
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Kommunfullmäktige    Närvarolista / omröstningsprotokoll    2 (2) 
Ledamöter 
 

närv tjg         1 
närv ej tjg  x 

   

 ej närv       —  Ja    Nej  Avst   Ja  Nej Avst  Ja   Nej Avst 

23. Peter Bäcklund (s) -          

24. Marieanne Berndtsson (s) 1  1        

25. Göran Hermansson (s) 1  1        

26. Rosalie Sanyang (s) 1  1        
 

27. Benny Halldin (s) 1  1        
      

28. Maud Hultberg (s) 1  1        

    Benny Andersson (s) 1  1        

    Mona-Lisa Dahlberg  (s) 1  1        

    Jan Berndtsson  (s) x          

    Kerstin Gunneröd  (s) x          

    Klaes Lundin Eide  (s) -          

29. Thomas Collberg   (-) fd (v) 1  1        

30. Jeanette Lagervall (-) fd (v) 1   1       

    Christer Wrangsten  (v) x          
 

    Jan Josefsson  (v) -          
 

31. Tanja Siladji Dahne   (mp) 1  1        

    Jan Holmgren                 (mp) -          

    Carolin Bengtsson          (mp) -          

32. Thord Jansson  (sd) 1 1         

33. Rikard Simensen  (sd) 1 1         

34. Christer Olsson  (sd) 1 1         

35. Bertil Ahlstrand  (sd) 1 1         

36. Jenn Johansson            (sd) 1 1         

    Margareta Jansson  (sd) -          

    Anders Westlund  (sd) -          

    Kennie Wilund   (sd)  -          

37. Gert Kjellberg  (tp) 1 1         

38. Cyril Esbjörnsson  (tp) 1 1         

39. Magnus Gullbrandsson (tp) 1 1         

40. Andréas Hansson  (tp) 1 1         

41. Christofer Nicklasson   (tp) 1 1         

  Veronicka Eriksson   (tp) -          

  Peter Gustavsson   (tp) x          

  Robert Berntsson   (tp) -          

Summa: 40 22 17 1       
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Ledamot: Thord Jansson

Ordförande: Robert Mattsson

Gunnel Rydberg

Ledamot: Rikard Larsson
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.

Signed by: THORD JANSSON
Date: 2024-01-30 13:25:47
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Signed by: ROBERT MATTSSON
Date: 2024-02-02 19:19:00
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Signed by: GUNNEL RYDBERG
Date: 2024-01-30 08:49:39
BankID refno:  ed00e170-8f7a-4995-812d-31ff2ea833eb

Signed by: RIKARD LARSSON
Date: 2024-01-30 17:38:36
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